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E ldr er åd et  2019 -2023  

Møt epr ot oko l l  

 

 

Dato: Tirsdag 6. april 2021, kl 10.00 – 12.30 

Sted: Teams 

Møteleder: Hildur Fallmyr 

 

Til stede: Hildur Fallmyr, leder 

Egil Haugbjørg, nestleder 

Ann-Inger Leirtrø (A) 

Kirsti Hamre Nilsen (PP) 

Berit Kappelrud 

Sveinung Gundersen 

Aage Borrmann 

Rolf Inge Furuhaug 

 

Forfall:  Laila Roel –Varamedlem kunne ikke møte  

 

For øvrig møtte: Hilde Arna Tokle, jfr felles programpost med RLF 

 

Protokollfører: Ann-Karin Mellingen 

 
Kl 10.10: Orientering om Regional plan for kulturminner, sammen med 

Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne (RLF)  

Ved Hilde Arna Tokle, jfr presentasjon gitt i møtet. 

Kl 10.40 Eldrerådets møte starter – egen Teams-invitasjon 

 Saksbehandling 

Kl 12.00 Lunsj 

Kl 12.30  Ev. forts. saksbehandling 

Forventet slutt ca kl 15.00 

Det tas forbehold om endringer 

 

SAKSLISTE   S ide  

18/21  Godkjenning av innkalling og sakliste til møte 6. april 2021 i 

Eldrerådet Trøndelag 

3 

19/21  Godkjenning av møteprotokoll fra møte 19.03.2021 i Eldrerådet 

Trøndelag 

3 

20/21  Leder orienterer, møte i Eldrerådet 06.04.21 4 
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21/21  Forslag til endringer i båt- og ferjenøkkelen i inntektssystemet for 

fylkeskommunene  - Uttalelse fra Eldrerådet Trøndelag 

4 

22/21  HODEBRA - ABC-prosjekt i Folkehelsealliansen - status mars 2021 6 

23/21  Høring - Utredning om helseforetaksstrukturen i Trøndelag 7 

24/21  Administrasjonen orienterer 8 

Referatsaker 

6/21  Seniord - gratis, digitalt tilbud til eldre fra Litteraturhuset 8 

7/21  Informasjon fra Trøndelag Pensjonistforbund 9 

8/21  Møteprotokoll fra møtet i Sametingets eldreråd 10.02.2021 9 

Annet 

 Berit Kappelrud tok opp problemstilling rundt billetteringssystemet 

til AtB 
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Saker  t i l  b ehan d l ing   

 

18/21  Go dk jenn ing  av  innka l l ing  og  s ak l i s te  t i l  
møt e  6 .  apr i l  2021  i  E ld r er ådet  Tr ønde lag  

 

Eldrerådet sitt vedtak  

 

Innkalling og sakliste til møte 06.04.2021 i Eldrerådet Trøndelag godkjennes. 

 

Votering 

 

Fylkesrådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Fylkesrådmannens innstilling:  
 

Innkalling og sakliste til møte 06.04.2021 i Eldrerådet Trøndelag godkjennes. 

 

 

 

19/21  Go dk jenn ing  av  møt e prot oko l l  f r a  møt e  
19 .03 .2021  i  E ld r er åd et  Trø nde l ag  

 

Eldrerådet sitt vedtak  

 

Møteprotokoll fra eldrerådet Trøndelag sitt møte 19. mars 2021 godkjennes. 

 

Votering 

 

Fylkesrådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Fylkesrådmannens innstilling:  

 

Møteprotokoll fra eldrerådet Trøndelag sitt møte 19. mars 2021 godkjennes. 
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20/21  Le der  or i en ter er ,  m øt e  i  E ld r er åde t  06 .04 .21  

 

Eldrerådet sitt vedtak  

 

Redegjørelsen i møtet og forslag til framdrift ble enstemmig vedtatt.  

 

Behandling 

Leder tok opp utarbeidelse av Eldrepolitisk program og framdrift for denne.  

Gruppen med tema Samfunnsplan har starta med bidrag til dette. Tas opp til drøfting 25. 

mai.  

 

Forslag til videre framdrift:  

Til emnet Utdanning ønskes å få en dialog med fylkesutdanningssjef Vegard Iversen, da 

fortrinnsvis med gruppen som har dette.  

Det er også nødvendig å være selektiv til mengde tekst totalt i programmet 

Gruppene følger opp med egne gjennomganger.  

 

Leder henviste også spesielt til ref.sak 8/21; Møteprotokoll fra møtet i Sametingets 

eldreråd 10.02.2021  

 

Votering 

Redegjørelsen i møtet og forslag til framdrift ble enstemmig vedtatt.  

 

Forslag til vedtak:  

 

Redegjørelse gitt i møtet tas til orientering. 

 

 

21/21  Fors l ag  t i l  end r ing er  i  b åt -  o g  fer jen økke len  

i  inn t ek tssys tem et  f or  fy lke skommunen e  -  U t t a l e l s e  
f ra  E ldr er åde t  T rønd e l ag  

 

Eldrerådet sitt vedtak  

 

Eldrerådet Trøndelag har følgende uttalelse til «Forslag til endringer i båt- og 

ferjenøkkelen i inntektssystemet for fylkeskommunene»:  
 

Eldrerådet i Trøndelag vil understreke at et godt og rimelig og forutsigbart båt- og 

ferjetilbud er meget viktig for bosettinga, næringsvirksomheter og ny 
næringsutvikling langs kysten og fjordområdene i vårt langstrakte land.  
Dette er viktige supplement til andre kollektivtilbud som buss, taxi, tog og fly m.v.  
Videre representerer dette et sikkerhetsnett for syketransport, skoleskyss og for 
pendling av arbeidskraft til våre nye kystnæringer.  
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Eldrerådet i Trøndelag mener lengde av kystlinje er et objektive og forutsigbare 
kriterier for beregning og tildeling av statlige midler til båt- og ferjetrafikken i regi 
av fylkeskommunene.  
 
Eldrerådet i Trøndelag mener de statlige overføringene i til båt- og ferjetrafikken 
bør økes – især overfor de fylkene som har særskilt store utfordringer på dette 

området. Men eldrerådet mener også at det må tas høyde for økninger til fordel 
for de fylkene som setter i gang risikoprosjekt basert på nye teknologiske 
løsninger og krav om utslippsfrie båter og ferjer.  
Eldrerådet er derfor sterkt uenig i at de foreslåtte økninger i overføringene til båt- 
og ferjetilbudet i noen fylker, skal tas fra bevilgningene til andre fylker.  
 
Alle myndigheter; kommunale, regionale og statlige – ønsker overgang til større 

båt- og ferjetrafikk basert på nye og miljøvennlige fartøyer.  
En reduksjon – som foreslått – kan påvirke denne utviklinga i negativ retning.  
Videre kan dette medføre en reduksjon i antall avganger og/eller prisøkninger.  

 

Eldrerådet i Trøndelag vil oppfordre til generell økning i de statlige overføringene 

til båt- og ferjetilbudet. 

 

Uttalelsen sendes: 

De fylkeskommunale eldrerådene 

Media 

Fylkestinget 

Stortingspolitikerne for Trøndelag 

Samferdselsdepartementet 

 

Behandling 

 

Følgende forslag til uttalelse ble fremmet:  

 
Eldrerådet i Trøndelag vil understreke at et godt og rimelig og forutsigbart båt- og 
ferjetilbud er meget viktig for bosettinga, næringsvirksomheter og ny næringsutvikling 

langs kysten og fjordområdene i vårt langstrakte land.  
Dette er viktige supplement til andre kollektivtilbud som buss, taxi, tog og fly m.v.  
Videre representerer dette et sikkerhetsnett for syketransport, skoleskyss og for pendling 
av arbeidskraft til våre nye kystnæringer.  
 
Eldrerådet i Trøndelag mener lengde av kystlinje er et objektive og forutsigbare kriterier 
for beregning og tildeling av statlige midler til båt- og ferjetrafikken i regi av 

fylkeskommunene.  
 
Eldrerådet i Trøndelag mener de statlige overføringene i til båt- og ferjetrafikken bør 
økes – især overfor de fylkene som har særskilt store utfordringer på dette området. Men 
eldrerådet mener også at det må tas høyde for økninger til fordel for de fylkene som 
setter i gang risikoprosjekt basert på nye teknologiske løsninger og krav om utslippsfrie 
båter og ferjer.  

Eldrerådet er derfor sterkt uenig i at de foreslåtte økninger i overføringene til båt- og 
ferjetilbudet i noen fylker, skal tas fra bevilgningene til andre fylker.  
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Alle myndigheter; kommunale, regionale og statlige – ønsker overgang til større båt- og 

ferjetrafikk basert på nye og miljøvennlige fartøyer.  
En reduksjon – som foreslått – kan påvirke denne utviklinga i negativ retning.  
Videre kan dette medføre en reduksjon i antall avganger og/eller prisøkninger.  

 

Eldrerådet i Trøndelag vil oppfordre til generell økning i de statlige overføringene til båt- 

og ferjetilbudet. 

 

Uttalelsen sendes: 

De fylkeskommunale eldrerådene 

Media 

Fylkestinget 

Stortingspolitikerne for Trøndelag 

Samferdselsdepartementet 

 

Votering 

 

Uttalelsen og forslag til mottakere ble enstemmig vedtatt. 

Forslag til vedtak:  

 

 

 

22/21  HODEB RA -  A BC -pr os j ek t  i  
Fo lkeh e ls ea l l ians en  -  s t atus  mars  2021  

 

Eldrerådet 2019-2023 sitt vedtak  

 

Rapport fra vårmøtet ble tatt til orientering. 

 

Prosjektet inviteres til en kort orientering i neste møte; 25. mai  

 

Behandling 

 

Egil Haugbjørg refererte fra sin deltakelse Folkehelsealliansens vårmøte 25. mars:  

 

«Det ble understreket at intensjonsavtalen med Folkehelsealliansen fra 

Eldrerådets side er notert og med de nødvendige presiseringer i 

grunnlagsdokumentet fra Eldrerådet. 

Ellers ble det opplyst at det snart sendes ut en invitasjon til deltakelse i 

Folkehelsealliansens Landskonferansen i Trondheim i slutten av oktober 2021. 

Denne holdes fysisk dersom smittevernreglene gir mulighet for det. Her vil 

innholdet i prosjekt "Hodebra" bli presentert og forsøkt gjort til et landsdekkende 

prosjekt og med landsdekkende finansiering. 
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Eldrerådet kan videre få representanter for prosjektet til å komme til et møte - 

evt. over Teams, for å gi oss bedre bakgrunn, og hva vi kan bidra med i 

prosjektet.» 

 

Forslag:  

Prosjektet inviteres til en kort orientering i neste møte; 25. mai  

 

Votering 

 

Rapport fra vårmøtet ble tatt til orientering og forslag i møtet ble enstemmig vedtatt. 

Forslag til vedtak:  

 

 

23/21  H ør ing  -  U t re dn ing  o m 
he lse f oret akss t ruk tur en  i  T rønd e l ag  

 

Eldrerådet sitt vedtak  

 

• Eldrerådet Trøndelag støtter flertallets syn om styrket samhandling mellom 

helseforetakene i stedet for fusjon. 

• Eldrerådet forutsetter at akuttfunksjonene ved de nevnte sykehusene ikke skal 

endres eller at noen av sykehusene legges ned. 

• Eldrerådet vil ellers peke på behovet for å få på plass klare retningslinjer for 

samarbeidet mellom sykehusene i Namsos og Levanger.» 

 

Behandling 

 

Følgende forslag ble fremmet i møtet:  

«Helse Midt-Norge RHF har høsten 2020 fått utredet fordeler og ulemper ved en 

eventuelt ny helseforetaksstruktur i Trøndelag. Utredningen skulle legge til grunn at både 

det desentraliserte tilbudet i regionen og det spesialiserte tilbudet skal videreutvikles og 

styrkes. 

Dette betyr at både det høyspesialiserte tilbudet ved St. Olavs hospital og det 

desentraliserte spesialiserthelsetilbudet ved akuttsykehusene i Namsos og på Levanger 

skal bestå. 

Den nevnte strukturen har ikke vært vurdert de siste 15 år. I forbindelse med 

regionreformen og sammenslåinga av de to Trøndelagsfylkene er det blitt reist spørsmål 

om dette burde få konsekvenser for de to helseforetakene St. Olavs HF og Helse Nord-

Trøndelag HF. 

Utredningen ble levert 13.01.21 fra en bredt sammensatt prosjektgruppe, og den sendes 

nå ut på høring fra Helse Midt RHF. Høringsfristen er satt til 15.mai 2021. 

Prosjektgruppens flertall (24 av 29 medlemmer) anbefaler styrket samhandling mellom 

helseforetakene framfor fusjon. (Høringsbrev av 15.02.21).  

Styrket samhandling gir muligheter for å gjennomføre forbedringer med lavere risiko enn 

en fusjon mellom helseforetakene. En slik samhandling vil skape ro, en mindre 
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økonomisk risiko og bidra til å unngå en energi – og ressurstappende fusjon med 

usikkert resultat og økonomisk gevinst.» 

 
Forslag til vedtak:  

• Eldrerådet Trøndelag støtter flertallets syn om styrket samhandling mellom 

helseforetakene i stedet for fusjon. 

• Eldrerådet forutsetter at akuttfunksjonene ved de nevnte sykehusene ikke skal 

endres eller at noen av sykehusene legges ned. 

• Eldrerådet vil ellers peke på behovet for å få på plass klare retningslinjer for 

samarbeidet mellom sykehusene i Namsos og Levanger. 

 

Votering 

 

Fremmet forslag til høring og vedtak ble enstemmig vedtatt. 

Fylkesrådmannens innstilling:  

Saken legges fram uten innstilling til vedtak 

 

 

24/21  Adm in is t r as jon en  or i en ter er  

 

Eldrerådet sitt vedtak  

 

Redegjørelse gitt i møtet tas til orientering. 

Signaler gitt i møtet tas med i den videre arbeidet med konferansen. 

Behandling 

 

Sekretær orienterte om status på arrangementskomiteens jobbing med 

Landskonferansen for fylkeskommunale eldreråd. Ulike punkter og detaljer rundt dette 

ble gjennomgått og drøftet.  

Konklusjon: 

Signaler gitt i møtet tas med i den videre arbeidet med konferansen.  

 

Fylkesrådmannens innstilling:  

 

Redegjørelse gitt i møtet tas til orientering. 

 

 

Ref er ats aker   

Saknr Arkivsak Tittel 
6/21 202001240-13 Seniord - gratis, digitalt tilbud til eldre fra 

Litteraturhuset 
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7/21 202001103-27 Informasjon fra Trøndelag Pensjonistforbund 

 

8/21 202112571-1 Møteprotokoll fra møtet i Sametingets eldreråd 

10.02.2021 

 

Behandling 

Leder Hildur Fallmyr viste til ref.sakene. Henviste spesielt til sak om språk i helsevesenet 

som nevnes i Sametingets eldreråd sitt møte.  

 

Forslag: 

Referatsakene tas til orientering. 

 

Enstemmig støttet. 

Annet   

Berit Kappelrud:  

Billettering hos AtB og kun digitale betalingsmidler. Et økende problem blant eldre, 

spesielt i Trondheim.  

Konklusjon: 

Prinsippet settes opp som tema på neste møte i Eldrerådet, og Berit Kappelrud 

forbereder dette.   
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